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Nemzetközi piacra dolgozó cégünk 
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lakatos munkára 
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Felhívás

Tisztelt sóskúti Lakosok! Nagyon fontos, hogy az őszi esős
idő beköszönte előtt az ingatlanuk előtt található vízelve-
zető árkokat tisztítsák ki, hogy a csapadékvíz el tudjon
folyni. Különösen kérjük erre azokat a lakosokat, akik előtt
útjavítás történt, hogy a víz ne tegye tönkre a helyreállított
utat. 

Önkormányzat

Az új kenyeret, az államalapítást, Magyarország születésnap-
ját – de elsősorban Szent István apostoli királyunkat ünnepel-
jük a mai napon, akinek Asztrik-Anasztáz apát, későbbi ka-
locsai, majd esztergomi érsek II. Szilveszter pápától koronát
és zászlós aranylándzsát hozott. 

Néhány percre ugorjunk vissza a történelemben, mintegy
1000 évet!

Miért kaphatott elismerést az Európában új és rettegett nép
és annak immár keresztény uralkodója a római Egyház fe-
jétől? Leginkább azért, mert a pápa felismerte: a III. Ottó
császárral elképzelt új Római birodalom és a régi Bizánc kö-
zött egy olyan nép jelent meg, amely független, erős, élet-
képes, nem utolsó sorban pedig – megtérése esetén – felfris-
sülést tud hozni az ezeréves európai kereszténység életébe.

Hihetetlenül szerencsés időszak volt ez, hiszen II. Szilveszter
pápa mindössze négy esztendős uralkodása egy egységes ke-
resztény európai állam, a régi birodalom feltámasztásának lázá-
ban telt, azonban sem a megelőző századokban, sem utána nem
tartották ezt fontosnak a földrész uralkodói. Jellemzően a züllés
századai voltak ezek az idők, amikor az erkölcsöt háttérbe szo-
rították a hatalmi és az anyagi érdekek, amikor kelet és nyugat
között küszöbön állt a nagy szakadás, amikor Itáliát és Rómát
többször feldúlták és kifosztották a népvándorlás viharai.

Ahogyan Szent István megvédte hazáját a nyugatról or-
szágára törő, magukat európainak tartó németek ellen a
gyepű kiépítésével, ugyanúgy kötelességünk nekünk is ki-
nyilvánítanunk, hogy hol a határ. Szent István kora óta pedig
számtalanszor bizonyítottuk, hogy Európa az otthonunk, a
kereszténység pedig a hitünk: Nándorfehérvár, Eger, Mo-
hács, Kőszeg, Drégely, Szigetvár… és még sorolhatnánk Eu-
rópa iszlámmal szembeni véres védelmének magyar hely-
színeit. Mindig mi védtük Európát, ahogyan most is.

Éljünk hát felelősen állampolgári jogunkkal, gondoljunk
gyermekeink, unokáink jövőjére, ezeréves hazánk és nemze-
tünk védelmére – és tegyük mindezt keresztény kötelességtu-
datból! Októberben mondjuk ki, írjuk le: NEM akarjuk hazánk
hagyományait, mindennapi életét és a következő generációk
életét prédául odadobni a „tolerancia diktatúrájának”.

Isten óvja Magyarországot!

Az államalapító

Dr. Aradszki András országgyűlési
képviselő (Fidesz-KDNP), gondolatai
Szent István ünnepén



– Aki az elmúlt hetekben Sóskútra jött, az nem tudott úgy el-
menni egy utcában sem, hogy valamilyen munkagéppel ne
találkozott volna. Mi történt a faluban? 

– Amint azt a csatorna beruházáskor ígértük, hogy meg-
próbálunk egy jobb minőségű úthálózatot kiépíteni a falu-
ban, ennek a nyomát láthatták és láthatják még a mai napig

a lakosok és az itt átutazók. A település 32 utcájában vég-
zünk valamilyen munkálatot, van ahol az utat építjük, több
helyen a járdát, van ahol a csapadékvíz elvezetést és régi
rossz, elavult ivóvíz vezetéket cserélünk. 

Egy kicsit részletesebben: azokban az utcákban, ahol nagy
a forgalom és a csatornavezeték nem az útpálya alatt épült,
ott meleg aszfaltos megoldással javítottunk az utak állapo-
tán. Ott ahol vezeték van, de a megállapításunk szerint már
nincsenek nagyobb süllyedések a csatorna nyomvonalán, ott
itatásos, vagy  ahol az eredeti burkolat minősége engedte,
ott MULTIMAC bevonatú burkolat készítése történt. Az is-
kolához vezető két legfontosabb úton pedig, ez a Vörös-
marty és a Tulipán utca, járdaépítést végeztünk és végzünk,
valamint szeretnénk még a következő hetekben a „Száraz
patak” fölé egy új hidat építeni, amely nagyobb csapadék
esetén is lehetővé teszi a közlekedést.

Ahogy már előzőleg mondtam, hogy más jellegű munkákat
is végzünk, ilyen a csapadékvíz árkok tisztítása, karbantartása.
Ilyen munkálatok folynak az Orgona utcában, a Vörösmarty
utcában, a Völgy utcában, a Lejtő utcában és terveztetjük a
Géza utcaiak csapadékvíz problémáinak a megoldását. 

Aki pedig a Petőfi utca elején jár, az láthatta, hogy a régi
elavult ivóvíz csövet, melyen többször volt az utóbbi idők-
ben csőtörés, azt kicseréltük a mai legkorszerűbb vezetékre,
ezzel egyidőben a lakossági bekötéseket is felújítjuk, zárás-
ként pedig a Bem utcától az Öreg hídig új kiépített csapa-
dékvíz elvezető árkot készítünk és mindezeknek a befejezé-
seként pedig egy viacoloros díszburkolatos járdát fogunk
építeni. Kiszélesítettük a Homokbánya út és Temető utcai
kereszteződést is, ami már régóta megoldatlan probléma
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A nyár vége Sóskúton
Beszélgetés König Ferenc polgármesterrel
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volt. A keskeny úton eddig nehézkes volt a fel és lehajtás,
de most már kényelmesen lehet közlekedni.

– Ezek a munkálatok meddig fognak folytatódni?
– A vállalkozók tájékoztatása szerint ezekkel a munkálatok-

kal és a közben jelentkező egyéb kiegészítő munkálatokkal
szeptember végére szeretnének végezni az egész falu területén,
ehhez kérem a lakosság további türelmét, mert elmondható,
hogy az eddigi munkálatok alatt példaértékű volt az a hozzá-
állás, ami Sóskút lakosai tanúsítottak. Megértették azt, hogy a
későbbi kényelmesebb és jobb utakért és közművekért néhány
napos vagy hetes munkával járó gondokat el kell viselni. 

– És lesz ennek még folytatása?
– Igen, szeretnénk ezeket a beruházásokat folytatni, bár

nem ennyire kapkodva és nem ilyen nagyszámú utcában.
A következő években az utcák minőségét rangsorolva sze-
retnénk elkezdeni a végleges szegélykővel ellátott, a gép-
kocsi behajtókat is magába foglaló, egyben a csapadékvíz
problémákat is megoldó és mindennek tetejébe még min-
den utcában legalább egy oldalon járható díszburkolatos
járdák építését.

– Ilyenkor merül fel a legfontosabb kérdés. És mindezt
miből?

– Ami biztos forrás, az a víziközmű társulatba befizetett la-
kossági önrész, melyet a csatornázás utáni helyreállításokra
szeretnénk fordítani. Ami még egy picit bizonytalan, az pedig
az a támogatás, melyre pályázatot nyújtottunk be, mint olyan
település, akinek nem volt adóssága, így pályázhat arra az
alapra, melyben különböző munkálatokat lehetett megjelölni
a településről. Reményeink szerint erről néhány héten belül
döntés születik. Ezen felül pedig a mindenkori adóbevételünk-
ből is jelentős részt szánunk ezekre a munkálatokra. 

– Sok sikert kívánok a továbbiakban a jövő évek terveinek
megvalósításához!

Köszönöm a beszélgetést!
Pusztay Sándor

Termény és virágkiállítás

Az elmúlt évek hagyományainak megfelelően augusztus 20-
án, az Új kenyér ünnepén Sóskút Önkormányzata és a Kert-
barátok Köre közösen szervezett termény és virág kiállítást.

A rendezvény ünnepi misével és a kenyér megszentelésé-
vel kezdődött, majd a kiállításra a Sóskúti Ifjúsági Zenekar
kísérte a résztvevőket. Idén az időjárás is kedvezett, a műsor
a Himnusz eléneklésével kezdődött, majd Kovácsné Teca
köszöntötte a vendégeket. Beszédében történelmi hagyomá-
nyokat idézett fel, majd felkérte König Ferenc polgármestert
az ünnepi beszéd megtartására. 

A polgármester a beszédében kitért arra, hogy sajnálja,
hogy évről évre egyre kevesebb a résztvevő, a fiatalokat nem
vonzza annyira a hagyományok ápolása. Ünnepi beszéde
után Tormássy Erzsébet az alkalomra írt versét olvasta fel,
majd a Kertbarátok Köre tagjainak műsora következett. A
Szózat eléneklése után a polgármester átvágta a nemzeti
színű szalagot, és ezzel megnyitotta a kiállítást. A szentelt
kenyeret felszeletelték, a vendégek elfogyasztották és a ki-
állított termékeket végigkostolták. 

Megköszönöm a tagok munkáját, ötleteiket, hogy az asz-
talra tudtak varázsolni valamit. Tavasszal az időjárás nem
volt kegyes, sokaknak elfagyott a gyümölcse. De akiknek
volt, azok jó szívvel adtak. Köszönjük, Tomcsányi Pálnak,
Juhászné Marikának, Péter Zoltánnénak, hogy terményeik-
kel segítették a kiállítás megszervezését. Köszönjük még
Tündikének azt a sok szép virágot, amivel szebbé tette a ki-
állítást. Megköszönöm vendégeinknek, hogy idén is meg-
tiszteltek részvételükkel. 

Melis Ferencné 
Kertbarátok Köre



A sóskúti vállalkozók körében tett
látogatásainkat folytatva, ezúttal
a Gyógyfű Kft.-t kerestük fel. Be-
szélgetésünkön az eddigi gyakor-
latunknak megfelelően jelen volt
König Ferenc polgármester is.

– Napjainkban a gyűjtött gyógynövé-
nyeknek egyre nagyobb az ázsiója –
kezdte a beszélgetést Bosznay Éva igaz-
gató. – Rendelkezünk 8-10 ezer négy-
zetméteres raktárterületekkel, ahol a nö-
vényeket felhalmozzuk. Ez egyben az
elsődleges feldolgozó üzem, ahol megy
a válogatás, a vágás, a minősítés.

A sóskúti csomagolóba már csak a
minősített tea kerül, amit korszerű gép-
sorokkal tasakolnak, dobozolnak filter-
nek, szálasteának, ételkiegészítőnek.
Ételkiegészítőket kapszulában is gyár-
tunk és itt már csak ezek csomagolása
folyik.

– Hogyan és mikor alakult a cég, ho-
gyan jött az ötlet, hogy gyógynövé-
nyekkel kellene foglalkozni?

– A rendszerváltás idején, 1990-ben
alakult meg a Fitopharma Kft. Szirá-

kon. Korábban dolgoztam több munka-
helyen, de mindenhol a gyógynövény
szakmában, középszintű vezetőként.
Miután az utolsó munkahelyem a Bu-
dapesten működő Pharmatrade Me-
dimpex volt, ezáltal a külpiaci területet
is megismertem. 

Akkor a Fitopharma Kft. megalaku-
láskor ügyvezető igazgató lettem, il-
letve Pharmatrade Kft. révén egy kis
százalékban tulajdonos is. 

– Egy budapesti székhelyű cég ho-
gyan került Sóskútra, Szirákra?

– Három helyen van telephelyünk, az
első Szirák volt, 2011-ben itt tettük le
a cég alapjait. A sóskúti üzemünk azért
jött létre, hogy megvalósítsam azokat
az álmaimat, amit szeretnék a szakmá-
ban elérni, ezért jött létre, mint családi
vállalkozás. Felszámolás alatt volt ez
az épület, teljesen romos állapotban
volt. A budapesti irodánkból 2010-re
költöztünk ki és 2011-ben a Fitophar-
mát is sikerült a családi vállalkozásba
vonni.  Mi vagyunk a tulajdonosok.

A harmadik telephely Parádsasvár fö -
lött egy kilométerre van az erdő belsejé-
ben, Alapítvány az Erdőért és Egészsé-

gért. Kuratóriumi elnöke voltam az ala-
pítványnak 1996 óta. Ha most már nem
is én vagyok a kuratórium elnöke, de ott
állok mellettük mindenben. Ez teljesen
összefügg a szakmánkkal. 

– Mekkora létszámmal dolgoznak?
Az árbevétel, hogyan alakult az utóbbi
években? 

– A gyógynövény fogyasztás drasz-
tikusan emelkedett az utóbbi húsz
évben.  Aminek nagyon örülök, hogy a
fiatal szülők is megnézik mit adnak a
gyerekeknek, igyekeznek betartani a
prevenciókat, a szervezetet olyan ásvá-
nyi anyagokhoz juttatni, ami a fiatal
szervezetnek kell. 

Közvetlenül 500-800 embert foglal-
koztatunk, mivel egy begyűjtési prog-
ramot dolgoztunk ki. Begyűjtést szer-
vezünk az ország területén és ezek az
emberek nagy része ebből a begyűjtés-
ből él. Tradicionális begyűjtőink a
romák, a roma közösségek. Az a ta-
pasztalatom, nagyon jól ismerik a
gyógynövényeket. Aki ezt jól csinálja,
az családokat tud eltartani.

Mi nemcsak gyógynövényekkel fog-
lalkozunk, hanem gombát is gyűjtünk.
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Gyógynövények az egészségért
Beszélgetés Molnárné Bosznai Évával, a Gyógyfű Kft. igazgatójával



Fűszereink nagyrész vargánya-, trom-
bita- vagy galambgombás. Vadhúsok-
hoz ezekből készíthetők a legkézenfek-
vőbb és legfinomabb pácok.

A családi vállalkozásban tulajdon-
képpen tradíciókat folytatunk tovább.
A családban ugyanis, vannak vadá-
szok, a férjem és két fiam, aztán ott van
erdőmérnök apám, én kertészmérnök
vagyok, tehát család szinte természet-
kedvelőnek mondható. 

A fűszerek egy része természetesen
a vadaknak szól, de, ugyanakkor min-
denre van fűszerünk, és mindenre ka-
punk visszajelzést. Teljesen sómentes,
csak természetbarát fűszereket hozunk
forgalomba. Ez szinte a cégtáblánkra
van írva: vigyázzunk az emberek
egészségére. Nagyon jó székely fűsze-
rünk van. Erdélyben végigjártuk a te-
rületeket és onnan is nagyon jó fűszer
mintákat, tapasztalatokat hoztunk
haza. 

Közvetlen munkatársaink száma 60
fő, ebből 30 ember dolgozik Sóskúton.
A bérjegyzékünk ma már három olda-
las. Nagyon jó tapasztalataim vannak a
helyi emberekkel, szeretnek nálunk
dolgozni, de ez oda-vissza igaz. 

Akik komolyan veszik a gombák, a
gyógynövények begyűjtését, azokat
egész évben tudjuk foglalkoztatni.

A létszámunk is azért nőtt, mert a
piaci igények is megnőttek. Piaci igé-
nyek kielégítéséhez azonban nemcsak
létszámbővítés kellett, hanem szüksé-
gessé vált a gépek, berendezések kor-
szerűsítése, újak vásárlása, a telephely
új raktárcsarnokkal való bővítése is. 

– Mi a fő termékskálája a cégnek? 
– Fő termékskálánk természetesen a

gyógynövény, a fűszernövény, a
gomba, egyéb magvak, magtermések
feldolgozása, bedolgozása ezekbe a
termékekbe. Teáink nagy része mono-
és keveréktea, amelyek több gyógynö-
vényt tartalmaznak, esetleg magvakat.
A feldolgozási arányt tekintve 90-95
százalékban gyógy- és fűszernövé-
nyek teszik ki a tevékenységünk nagy
részét.

Köszönöm a beszélgetést.

Pusztay Sándor
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„Csak kétféleképpen élheted 
az életed. Úgy, mintha semmi 

nem lenne csoda, vagy pedig úgy,
mintha minden csoda lenne.” 

Albert Einstein

Einstein idézetében szereplő miracle
szót csodának vagy varázslatnak fordít-
ják. Én maradok a csodánál. 

A fenti idézettel az utóbbi egy hó-
napban többször találkoztam. Leg-
utóbb Halmos Mónika könyvjelzőjén. 

Feltehetőleg amikor e cikk megjele-
nik, Halmos Mónika már megtartotta
az ehető virágokról szóló kóstolóval
egybekötött könyvbemutatóját az isko-
lában szeptember 14-én.

Visszatérve az idézetre: merünk-e
hinni a csodába?

Mi a csoda? Einstein erről így ír: A
csoda egy kivétel a törvények alól,
ezért ahol nincsenek törvények, ott ki-
vételek, azaz csodák sem létezhetnek.
A wikipédia is hasonlót ír. 

Szerintem itt nem kell nagy dolgokra
gondolnunk. A könyvtárban is történ-
tek csodák.

Amikor Ábel Júliától megkaptam a
Sóskúti füzetek sorozat négy kötetét,

nem gondoltam, milyen érdeklődést
vált ki. Az egyik szerdán egy egyete-
mista a szakdolgozatához keresett
anyagot Sóskútról. Egy hét múlva,
szinte ugyanabban az időben egy
másik egyetemista keresett meg, szin-
tén Sóskúttal kapcsolatban írt szakdol-
gozatot. Szerintem ez is csoda.

Örülök, hogy egyre több új sóskúti
lakos is beiratkozik a könyvtárba.

A beiratkozók zöme nő. Hol vannak
a férfi-olvasók? Vagy nem olvasnak
szépirodalmat a férfiak? Vagy olvas-
nak, de letöltik az internetről vagy a fe-
leség, illetve a gyereke által kikölcsön-
zöttet olvassák? Vagy neteznek? Pedig
nekik is rendelek könyveket. Igény
esetén pedig könyvtárközi kölcsönzést
is kérhetnek. 

Az Atheneum Kiadó mozgalmat is
indított, aminek célja, hogy visszave-
zessek a férfiakat az olvasáshoz. Ami-
óta megírtam az újságcikk ún. nyers
változatát, már néhány férfi is felke-
reste a könyvtárat. Szerintem ez is
csoda.

Amikor könyvtáros lettem, a tanulók
nem jártak könyvtárba. Most szeretnek
járni. Ez is csoda. 

Visszatérve Einstein első idézetéhez:
próbálhatunk mindent megmagyarázni
– utólag, ok-okozati összefüggéseket
keresve és találva, bár érezve, hogy
nem igaz – vagy elfogadjuk, hogy van
nagyobb erő rajtunk kívül. Emiatt
pedig vannak még csodák.

Kinek mi a kényelmesebb.
Bár az, hogy a gondolkodás képes-

sége megadatott, az is csoda.
Örülnék, hogy a csodák továbbra is

jelen lennének életünkben és annak,
hogy ezeket képesek legyünk észre-
venni. (Észrevenni = ész-re vesz, va-
gyis tudatosít.)

Szeretettel várja Önöket az iskola
épületében az Andreetti Károly Köz-
ségi Könyvtár (Sóskút, Tulipán u. 9.).
Honlap: 
http://kistelepulesek.pmk.hu/soskut

A könyvtár nyitva tartása:
Hétfő, kedd, csütörtök: 9-14 h
Szerda: 9-18 h
Péntek: 9-12 h
Továbbra is találkozzunk a könyvtár-

ban!

Kulcsárné Bernáth Hajnalka
könyvtáros
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Csodák a könyvtárban

Meghívó
A Sóskúti Szlovák Önkormányzat 2016. december 10-én „Advent Pozsonyban” 

egy napos, autóbuszos kirándulást tervez, sóskúti indulással.
Érdeklődni és jelentkezni az alábbi telefonon: 06-30-9128-914 Papp Istvánné elnök
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Az idei évben ötödik alkalommal ke-
rült megrendezésre a gyerekek köré-
ben is csak GraNa-ként emlegetett
grafika-napközi tábor. Hatvan alkotni
vágyó tanuló vett részt az egyhetes

programon. A korábbi évekhez ha-
sonlóan igyekeztünk egy téma köré
építeni a különböző foglalkozásokat,
s mivel „jártunk már mindenféle eg-
zotikus országban, helyen” idén Ma-
gyarország lett úti célunk, az idegen-
vezetők idén sem változtak Márti
néni, Gergő bácsi és Barbi néni sze-
mélyében.

Megismerkedhettek a gyerekek né-
hány népi motívummal, hungariku-
mainkkal, híres tájainkkal, sportoló-
inkkal stb., mindezt különböző eljá-
rások, technikák, kiselőadások, vetí-
tések során.  Az újrahasznosítás,
fenntarthatóságra nevelés, a tudatos
környezetvédelem sem hiányozhatott,
így ebből is csempésztünk a tábori
mindennapokba.

Jellegzetes magyar étel megkósto-
lása sem maradhatott el, a tábort záró
napon gulyást ettünk. 

Beck-Szabó Barbara

Ha nyár, akkor tábor… Szent István köszöntése 

Névünneped tartjuk
áldott nagy királyunk.
Új kenyérrel kézben
meghatottan állunk.

40 évig ültél 
trónodon közöttünk,
És annyi jót tettél,
hogy sosem felejtünk.

Imád ostromolta
égben a Szűz Anyát,
Adjon a népednek
nyugovást, szép hazát.

Messzi földről jöttünk
nomád törzsek voltunk,
Ám addig küzdöttél,
végül maradhattunk.

Több, mint ezer éve
e föld az otthonunk,
Neve: Magyarország,
ahol élünk, s halunk.

Tormássy Erzsébet

A Sóskút 2000 Társaság maroknyi csa-
patával a nyári pihenő után, augusztus
végén ültünk össze, hogy felvázoljuk,
mivel tervezzük eltölteni az előttünk
álló hónapokat.

Néptánccsoportunk már meg is
kezdte a próbákat, hiszen a szeptem-
ber a hagyományőrző programok te-
kintetében rendkívül gazdag hónap.
Nem sokkal lapzárta után, szeptem-
ber 10-én kerül(t) sor a 100 lábon
perdülünk-fordulunk… néven ismert
rendezvényre, amelyen a környékbeli
szenior néptánccsoportokat látjuk/lát-
tuk vendégül, színes bemutatót tartva
a magyarországi magyar és nemzeti-
ségi táncokból. Szeptember 24-én a

tárnoki szüreti mulatságon lépünk fel,
majd természetesen részt veszünk az
október 8-án megrendezendő sóskúti
szüreti bálon is.

A településszépítési „tagozat” is
hallat magáról: még tavasszal vállal-
tuk fel, hogy felmérjük a község ját-
szóterének állapotát, és megszervez-
zük a teljes körű karbantartást. Nagy
örömünkre a projekt elnyerte az ön-
kormányzat engedélyét és támogatá-
sát, így szeptember végén belevá-
gunk a csiszolásba, festésbe, javí-
tásba, hiányok pótlásába. Reménye-
ink szerint még kora ősszel sikerül
minden szükséges munkát elvégez-
nünk.

Máris elkezdtünk gondolkodni
decemberi programjainkon is, hiszen
az idén is együtt várjuk a sóskúti
gyerekekkel a Falu Mikulását, és
szeretnénk Önök közül minél töb-
bekkel együtt ünnepelni a Falu Ka-
rácsonyát. 

Minden programunkról, tervünkről
továbbra is folyamatosan tájékoztat-
juk Önöket itt a Sóskúti Híradóban és
a Facebookon: 
https://www.facebook.com/
soskut2000/ 

Varga Abigél
Sóskút 2000 Társaság

Tevékeny ősz előtt 
a Sóskút 2000 Társaság



Sokszor teszik fel nekem szülők, peda-
gógusok azt a kérdést, hogy miért van
manapság annyi kisgyerek, akinek fej-
lesztésre van szüksége. 

A világ változik, a 21. század gyere-
keinek életformája, fejlődésének útja
jelentős változásokat mutat a korábbi
korok gyermekeihez képest. Az ideg-
rendszer érése a mozgásos tevékenysé-
gek során megy végbe, a beszédfejlő-
dés alapja a hallott beszéd és az élő
kommunikáció, a gondolkodás alapja
pedig a nyelvi fejlettség. Ezzel szem-
ben a mai gyerekek életének soha nem
látott módon része a televízió és a szá-
mítógép, melyek mozgásszegény élet-
módot és meghatározottan vizuális
környezetet eredményeznek. Míg né-
hány évtizeddel ezelőtt a gyerekek
fára, létrára másztak, futkostak, gyalo-
goltak, bicikliztek, tyúkot kergettek,
addig a mai gyermek meghatározóan
ülve tölti idejét, játékai is asztali, vagy
szőnyeg játékok. A multimédiás eszkö-
zök által okozott mozgásszegény élet-
mód azonban nem jelent nyugalmas,
csendes életvitelt, éppen ellenkezőleg.
A gyerekek, számukra nem feldolgoz-
ható stressznek és vibrálóan gyors in-
formációáramlásnak vannak kitéve. A
szülő-gyermek közötti nyugodt, egy-
másra figyelésen alapuló verbális kom-

munikáció, mint például a mesélés,
háttérbe szorul. A verbális kommuni-
káció többnyire kísérő, másodlagos
inger és tevékenység. Csinálunk vala-
mit, és közben váltunk néhány szót. A
gyerekek sok esetben a tv-ből tanulnak
beszélni, s ez a beszédészlelési, beszé-
dértési teljesítményt nagyon negatívan
határozza meg. A megváltozott világ
tehát érthetően megváltozott fejlődés-
hez vezet, s logikus velejárója a sok
éretlen idegrendszerű gyermek, a be-
szédészlelés-beszédértés gyengeségé-
nek nagy számú előfordulása, a be-
szédhibák nagy száma. Mindezen tü-
netek sajnos nagy eséllyel vezetnek ké-
sőbb tanulási nehézségekhez, olvasás-,
írásproblémákat, matematikai nehézsé-
geket okozva.

Mondhatjuk tehát, hogy a mai gye-
rekek más utat járnak be, mint koráb-
ban élt társaik. Az új helyzetre és a fel-
merülő problémákra új válaszokat kell
adni. Az a diagnosztikai és terápiás
szaktudás, azok a módszertani ismere-
tek, melyeket a gyógypedagógia nyúj-
tani tud, nagyon is szükségesek és in-
dokoltak a 21. századi óvodai-iskolai
ellátásban.

Nagyon boldog voltam, amikor a
sóskúti képviselő testület 2015. szep-
temberétől létrehozott egy fejlesztőpe-

dagógiai státuszt a Dimbes-dombos
Óvodában. Gyógypedagógus-logopé-
dusként nagy örömömre szolgált, hogy
a község vezetése fontosnak tartotta a
fejlesztések ügyét és örömmel vállal-
tam el ezt a feladatot.

Szeptemberben – a tavalyi évhez ha-
sonlóan – sor kerül az összes 4 és 5
éves gyerek szűrésére, melynek során
a gyerekek beszédállapotát, mozgásé-
rettségét és az iskolába lépéshez szük-
séges részképességek állapotát térké-
pezem fel. A szűrések eredménye alap-
ján mozgásfejlesztés, részképesség-fej-
lesztés és logopédiai terápia kerül
megszervezésre.

Nagyon sok támogatást és segítséget
kaptam mind az óvodai kollégáktól,
mind a szülőktől. Gyógypedagógus-
ként nagyon fontosnak tartom, hogy
igyekezzünk a gyerekeket a lehető leg-
alaposabban megismerni, és az útjukat
a nekik megfelelő módon segíteni.
Mivel több mint 10 évig láttam el lo-
gopédiai-fejlesztőpedagógiai feladato-
kat a sóskúti általános iskolában,
tudom, hogy milyen fontos, hogy a
gyerekek megfelelő érettséggel, a
nekik megfelelő időpontban kezdjék
meg iskolai éveiket. Ezt a célt szolgálja
az óvodai munkám.

A mottó, amely évek óta vezet a
szakmai pályámon:

„A gyermek egy könyv, amelyből ol-
vasunk és amelybe írnunk kell vala-
mit.”

Pató Zita
Gyógypedagógus-logopédus
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A mai gyerekek más úton járnak
Fejlesztés az óvodában
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Iskolabolygó

Az iskola az egy különös bolygó.
Az iskolában minden másképpen van. 
Például az időszámítás.
Az év itt szeptemberben kezdődik
és júniusban ér véget, 
vagyis mindössze tíz hónap.
Egy hét csupán öt napból áll.
Egy nap az általában hat óra, de
a péntek például csak öt órás nap.
Egy óra az nem hatvan perc,
mint a Földön, hanem csak 
negyvenöt. 
A tízperc sem tíz perc,
hanem tizenöt. 
Sőt a harmadik tízperc az
húsz!
Az iskolában a rossz dolgok
mindig rövidebbek, mint a kinti világban, 
de a kellemesek kicsit hosszabbak. 

És kilenckor már meg is kapjuk a tízórait!

Békés Márta

Tanévnyitó

AZ IGAZGATÓNŐ ÁTVETTE A MÁR ANDREETTIS KISDIÁKOKAT

A MŰSOR



12 Sóskúti Híradó – 2016/7 Óvodai hírek

Elmúlt a nyár, ismét beköszöntött az
ősz. Egy új nevelési év vette kezdetét
az óvodában, gyerekek és felnőttek
számára egyaránt. Közel 50 kisgyer-
mek kezdte meg nálunk óvodás éveit,
részükre apró meglepetéssel készül-
tünk, de nem feledkeztünk meg, a már
óvodás gyerekekről sem, hiszen ők is
új feladatok elé néznek, immár egy
korcsoporttal „idősebben”.

Az óvoda faliújságján kis léghajók
jelzik az új gyermekeket, ezzel a vidám
kis képpel kívánunk nekik, legalább
ennyire örömteli és önfeledt óvodás
éveket.   

Új dolgozókat is köszönthetünk
ettől az évtől, Judit nénit a Cica cso-
portban, Emma nénit a Katica cso-
portban, Andi nénit a Pillangó cso-
portban, Adél nénit a Süni csoport-
ban, valamint nem utolsó sorban Niki

nénit is, aki szeptembertől a logopé-
diai foglalkozásokat tartja a gyere-
keknek.

A volt nagycsoportos gyerekekről
sem feledkeztünk meg, immár hagyo-
mányosan, az óvodában gyülekeztek az
évnyitó előtt, és a tanítónéniknek át-
adva, első osztályosokként, a nyolcadi-
kos diákok kíséretében lépték át az is-

kola küszöbét. Szívből kívánunk nekik
is vidám iskolás éveket!

Valamint ezúton is szeretnénk, minden
gyermeknek, szülőnek, az óvoda összes
dolgozójának erőt, kitartást kívánni az új
feladatokhoz, vidám perceket, kellemes
meglepetéseket a hétköznapokhoz!

Kriszti néni,
Süni csoport 

Hívogat az óvoda....

Dimbes-Dombos varázshét az óvodában

Óvodánkban szeptember 26-30-ig nyílt hetet
tartunk, melyre vidám délelőtti programokkal
várunk minden kedves érdeklődő gyermeket és
felnőttet.

Programjaink

2016. szeptember 26. hétfő
– A kiscsoportosok befogadási ceremóniája.
– A kis kakas gyémánt félkrajcárja – mesejáték az óvó-

nénik előadásában.
– Ajándékkészítés.

2016. szeptember  27. kedd
• Szüreti mulatság – a hozott szőlő közös feldolgo-

zása.

2016. szeptember 28. szerda
• Ügyeske délelőtt – Kézműves foglalkozások.

2016. szeptember 29. csütörtök
• Elvarázsolt sportnap – ügyességi feladatok mesés kön-

tösbe bújtatva.

2016. szeptember 30. péntek
Az iskolások néptánc bemutatója.
• Táncház.

A programok az óvoda rendjéhez igazodva minden nap
10-től 11.30-ig lesznek  megtartva!

Szeretettel várja az érdeklődőket az óvoda minden dol-
gozója!



A 2015/2016-os tanév az iskolaudvar életében nagy válto-
zást hozott. Az év során többször tudósítottunk a projekt ál-
lásáról. Nagy örömünkre június utolsó napjaiban a gyerekek
bevehették a várat. Öröm volt látni a boldog gyermekarco-
kat, a hintánál kígyózó sorban álló, vidám kisgyerekeket,
hallani a hangos gyerekzsivajt. Mindez nem valósulhatott
volna meg, ha nincsenek sportot kedvelő szülők és tanulók,
nincsenek bálozni szerető falubeliek, ha nincsenek a környe-
zetre odafigyelő, környezettudatos emberek, és ha nem áll

mögöttünk támogató önkormányzat és alapítvány. Ezúton
újra meg szeretnénk köszönni támogatóinknak az anyagi tá-
mogatást, a segítő szülők kitartását, kétkezi munkáját és nem
utolsó sorban a pedagógusok lelkesedését. Hosszú távú ter-
veinkben szerepel az innováció, melyhez várjuk, és szívesen
fogadjuk a további támogatást és segítséget. 

Karácsonyné Domokos Aranka 
és Beck-Szabó Barbara
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Az idei nyár nem kevés változással járt az óvodában, elkez-
dődött a régi szárny csoportjainak korszerűsítése. Első kör-
ben a Micimackó csoportban indultak meg a munkálatok, új
ágyak, új szekrények, valamint egy szép új szőnyeg fogadta
a vakációról visszatérő gyerekeket. 

Ezeken felül, az őszi szünetben, a festés is megvalósulni
látszik. Ezúton szeretnénk megköszönni az anyagi támoga-
tást a fenntartónak, az egyéb fúrást-faragást igénylő munká-
latok elvégzését Szimandl Jánosnak és kedves kollégáinak. 

De nemcsak a csoportba, a folyosóra is készült két új vit-
rines szekrény, melyben különböző alkotások kerülhetnek
kiállításra!

Jó látni, hogy a gyerekek milyen örömmel vették birtokba
az új szőnyeget az autózáshoz, és, hogy hogy rácsodálkoztak
a különböző figurás szekrény fogantyúkra, mekkora öröm-
mel vették tudomásul, hogy Némó, a kis bohóchal is meg-
található az új szekrény fiókján!

Tormásiné, Ancsa

Szépül az óvoda

Futottunk az iskolaudvarért…



Justitia ( Justicia ) az igazság istennő-
jének mérlege, tartójáról láncon lelógó
két mérlegtányért ábrázol, mutatója
középen áll. „Ha majd a jognak aszta-
lánál mindenki egyaránt foglal helyet”
írta Petőfi Sándor, azonban régóta tud-
juk, hogy a jog és az igazság sosem al-
kottak egy párost.

Először hazánkkal kapcsolatban emlé-
keznék az első világháború után 1920-
ban a Trianoni békeszerződésről, mely
a régi nagy Magyarország területét
szabdalta fel. E döntés a Sóskútiakat
kevésbé érintette, ha rokonuk nem élt
Romániának, Csehszlovákiának, Ju-
goszláviának átadott területeken.

A politikai hatalom világszerte min-
dig befolyásolta az emberek életét, így
a Sóskútiakét is. Őrzöm régi iratok kö-
zött megtalált, nagybátyám által át-
adott, a 32. sz. Sóskút leventecsapat El-
lenőrző Lajstrom-át az 1944/45. kikép-
zési évről. Az irat 1923-ban született
három férfi, 1924-ben 17, 1925-ben
15, 1926-ban 24 nevét tartalmazza. Le-
írásra került anyja, apja neve, vallása,
alkalmassági foka. Jegyzetként a bevo-
nulás időpontja.

Az igazság mérlegével vajon minden
felsorolt férfi, és családtagja elégedett

volt?  Lehet, hogy nem is mind akart
leventének állni.

Megemlítjük, hogy a II. Világháború
utolsó éveiben az ország különböző ré-
szeiről gyalogosan rabokat tereltek a
sóskúti gyűjtő táborba, a valamikori
magtárba, és a régi iskola épületébe.
Nekik a helyi asszonyok csempésztek
be ételt és vizet. Ők sem az éppen reg-
náló hatalom kiszolgálói voltak. Való-
színű, nem önként vonultak be katoná-
nak. A mérleg mutatója ebben az eset-
ben sem középen állt.

Fontos megemlíteni falunkból 1944-
ben elhurcolt öt férfit, akik politikailag
másként gondolkoztak, mint ebben az
évben az uralmon lévők.  Nyilasok vit-
ték el őket, Dachauig. Közülük négy
férfi vagy ebben a lágerben, vagy út-
közben halt meg. Temetőnkben emlék-
tábla őrzi nevüket. Az itt leírtaknál is
lehetne keresni az igazságot

Sóskúton zsidó kereskedő családok
is éltek, akiknek vegyes boltjuk volt. A
földműveléssel foglalkozó sóskútiakat
„vásárlói hitellel” segítették. Őket is el-
hurcolták, sorsukról nem tudunk.

Sóskúton élő családtagok esetében
gyakran okozott vitát, nézeteltérést az
örökség. A családoknak a háborús
években vagyonuk alig-alig volt. A
szülői házban élő gyerekkel kapcsolat-
ban a többi örökös megkérdőjelezte a
ráeső vagyon nagyságát. Beszéltek a
„párna cihában tartott pénzről, a ru-
hásszekrényben elrejtett egyéb javak-
ról.” Ezek lehet, hogy csak egy örökös
életét segítették. Előfordult, hogy az
örökség miatt a testvérek hosszú éve-
kig szóba sem álltak egymással. A
múlt században a házastársak közötti
hivatalos válás ritka volt, de szétköltö-
zés előfordult. Gyermekei leendő pár-
ját a szülők határozták meg, nem a fi-
atalok érzelmei. Amikor a házastársi
viszony teljesen megromlott, megvál-

tak egymástól. Ilyen esetben is sok
vitát okozott a vagyon megosztása:
„hány kanalat vittél el?, a dunyhát a
huzattal együtt az én szüleim adták, ne
merd elvinni!, a konyhaasztalt az én
rokonaim adták nászajándékba, az
enyém!” stb.

„Rossz szomszédság török átok” tartja
a közmondás. Falunkban épített lakó-
házak telekhatáránál is volt és ma is
van vita. A telekhatárokat a földmérési
hivatal, vagy felügyelet emberei mér-
ték és jelölték ki. Voltak és vannak
olyan emberek, akik a jelző karókat
feltűnés nélkül, lopva képesek voltak
áthelyezni, mondván: „a föld érték,
őrzöm és védem a saját hasznomra.”
Ez igaz a külterületeken lévő Öreghe-
gyi, Szedliszkói, Barátházi, Sztávkai
földekre valamint a szántóföldekre is,
ahol régen kataszterben határozták
meg méretüket. Határszéleit tulajdono-
saik határmezsgyékkel jelölték ki. Ide
nem ültettek gyümölcsfát, szőlőt, vete-
ményest. Megközelítése füves, vagy le-
taposott úton volt lehetséges. A letapo-
sott utat persze fel lehetett ásni, szom-
széd telke felé: „úgy emlékszem ez
még az enyém”. A szántóföldet is lehet
hasonló módszerrel tágítani: „két,
három sor kukoricával, szőlővel, vagy
más vetni valóval bővülnek javaim”
vélte a saját földjének méretét így nö-
velő szomszéd. A határviták régi isme-
rősök, falubeliek között is ellenséges-
kedést váltottak ki.

Tehát az igazság mérlegének mutatója
nem a két serpenyő egyensúlyát mu-
tatta. 

Összefoglalva: életünket a politika, a
hatalom és a pénz határozta, és hatá-
rozza meg ma is. 

Sóskúti idős emberek emlékeit leje-
gyezte:

Farkas Magdi
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Az igazság mérlege 
Sóskúton a XX. században és napjaikban



*Az ajánlat Ford EcoSport Trend 1,5l 110LE EUR6 M5 modell vásárlása esetén, 2016. szeptember 30-ig megkötött vevőszerződésekre érvényes, Ford Credit fi nanszírozás igénybevétele esetén. Ford Credit fi nanszírozás 

esetén érvényes THM tájékoztató értéke zártvégű pénzügyi lízing esetén 6,32% - 24,90% érték közötti lehet, 3 135 000 Ft fi nanszírozott tőke összegnél és 84 hónapos futamidőnél. A THM meghatározása az aktuális felté-

telek, illetve a hatályos jogszabályok fi gyelembevételével történik, mely feltételek változása esetén annak mértéke is módosulhat. A THM megadott értékei nem tükrözik a fi nanszírozás kamatkockázatát. A lízingbevevőt a 

futamidő alatt Referenciakamat (3 hónapos BUBOR) változásától függően kamatkülönbözet-fi zetési kötelezettség terhelheti. A Referenciakamat mértékéről a Ford Credit honlapján, a kamatláb-változás és a fi nanszírozás 

további feltételeiről a Merkantil Bank Zrt. Általános Lízingfeltételeiből és Hirdetményeiből tájékozódhat, a Ford Credit honlapján. A Ford Credit zártvégű pénzügyi lízing-fi nanszírozás 2016.07.01. és 2016.09.30. között, a 

készlete erejéig érvényes. A Lízingbevevőnek kötelező az általa kiválasztott biztosítóval teljes körű casco biztosítást kötni akként, hogy a biztosítás társbiztosítottja a Merkantil Bank Zrt., mint Lízingbeadó lesz. A Ford Credit 

fi nanszírozási szolgáltatását a Ford magyarországi hivatalos márkafi nanszírozója, a Merkantil Bank Zrt nyújtja. A képeken látható autók illusztrációk, nem feltétlenül egyeznek meg a kiajánlott típussal, felszereltséggel. Az 

akcióval kapcsolatos további részletekért keresse fel Ford márkakereskedésünket!

Vegyes üzemanyag-fogyasztás: 4,4-6,3 l/100 km, vegyes CO
2
 kibocsátás: 115-149 g/km.

FORD ECOSPORT TREND 

1,5 literes (110LE)  

akár 4 099 000 Ft-ért 
Ford Credit finanszírozással*

A Trend felszereltség főbb elemei:
ABS, ESP, 7 légzsák, manuális légkondicionáló berendezés, 
elektromos első és hátsó ablakemelők, 

első ködfényszórók, halogén fényszóró LED fénycsíkkal, 
fedélzeti számítógép, rádió/CD (MP3, USB), 

6 hangszóró, kormányról vezérelhető audiorendszer

Ford EcoSport. 
Az okos szabadidőautó. 
Kívül kompakt, belül pedig tágas és jól felszerelt.

Autócentrum Szabó Kft . 
2030 ÉRD, KIS-DUNA U. 9. | TEL.: +36 (23) 524 028

www.fordszabo.hu | www.autocentrumszabo.hu

MUNKALEHETŐSÉG
A CIG Pannónia Biztosító várja jelentkezését! Amennyiben
szívesen részese lenne egy dinamikusan fejlődő csapatnak
és megismerkedne a vállalatunk által kínált lehetőségekkel,
jelentkezzen! Amennyiben érdekli a pénzügyi szolgáltatások
világa, fontos a megbecsült munka, akkor nálunk a helye! 
Jelenleg bővülő értékesítési csapatunkba keresünk érté-
kesítési tanácsadókat. A munka melléktevékenységként
is végezhető!
Feladatok:

• Potenciális ügyfelek felkutatása, Saját ügyfélkör kiépítése
• Szolgáltatások értékesítése cégek és magánszemélyek

részére, tanácsadás
• Meglévő ügyfelekkel való folyamatos kapcsolattartás

Elvárások:
• Minimum középfokú végzettség
• Felhasználói szintű számítástechnikai ismeretek
•Határozottság, Sikerorientáltság

Amit kínálunk:
• Ingyenes oktatás
• Kimagasló jutalék, bónusz rendszer

Várjuk pályázati anyagát (önéletrajz) a biztositas.tana-
csado1@gmail.com e-mail címen „sikeres leszek” jeligével.
Érdeklődni a 06-70-338-0277-es telefonszámon lehet.

LEGYEN ÖN is 
értékesítési csapatunk tagja!



AUTÓCENTRUM SZABÓ KFT. 
2030 ÉRD, KIS-DUNA U. 9. 
TEL.: +36 (23) 521 310 | WEB.: WWW.RENAULTSZABO.HU


